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Vlaštovka přile� v lednu
Manon Lescaut, La Bohème, Tosca, Turandot…
Všechny tyto opery spojuje jméno Giacoma
Pucciniho, který je jedním z nejpopulárnějších
hudebních skladatelů v dějinách. Přesto jsou
některé z jeho oper širšímu publiku prak�cky
neznámé. O jedné z nich, jejíž uvedení se už brzy
chystá v Zámeckém areálu Ctěnice, hovoří
s autorem projektu Robertem Ry�nou jedna
z protagonistek koncertu, sopranistka Nikola
Uramová.

Nejprve nám ve stručnos� řekni, co se to vlastně
ve Ctěnicích chystá.

Pokud nezasáhne vyšší moc, uskuteční se tu dne
18. ledna 2022 světová premiéra komorní verze
opery Giacoma Pucciniho Vlaštovka.

Co tě přivedlo k nápadu nastudovat právě tuto
operu?

Pro Vlaštovku neboli La rondine mám velkou
slabost od chvíle, kdy jsem ji slyšel z nahrávky na
CD. To se stalo, jak si tak pamatuji, v roce, kdy ses
narodila (pátrání po přesném letopočtu nechám na
laskavých čtenářích). Je to úplně jiný Puccini, než na
jakého jsme z těch opravdu slavných skladatelových
děl zvyklí. Nejde tu o život, vášeň ani ideály, ale jen
o příběh o jednom dávném dívčím snu, který se
splnil možná až příliš pozdě… Někteří muzikologové
označují Vlaštovku za „hořkosladkou operu“, což se
k ní, myslím, náramně hodí. Za vší tou operetně
valčíkovou lehkos�, která děj provází, je to�ž skrytá
specificky nostalgická a melancholická atmosféra,
na jakou jsem coby milovník opery nikde jinde

nenarazil. Snad s jedinou výjimkou: velký
Pucciniho fanoušek jménem Andrew Lloyd
Webber kdysi napsal muzikál Aspects of Love, ve
kterém se vědomě pokusil dosáhnout iden�cké
nálady, jaká prochází právě par�turou Vlaštovky...
Ale vraťme se k Puccinimu: on sám svou operu od
premiéry v Monte Carlu v roce 1917 téměř do
konce života přepisoval a upravoval, protože pro
něj měla bezpochyby zvláštní význam. Mám za to,
že už jsem ve věku, kdy začínám chápat, proč tomu
tak bylo a co chtěl svým dílem sdělit. Pokud něco
z toho zprostředkujeme na koncertě i našim
posluchačům, uděláme snad i něco málo pro to,
aby Vlaštovka doletěla v obecném povědomí zase
o kus dál.

Bude opera ve Ctěnicích provedena celá, nebo
dozná nějakých změn?

Jak už jsem uvedl, bude se jednat o „světovou
premiéru komorní verze“. Možná to zní trochu
nabubřele, ale nevím o tom, že by někdo
podobným způsobem naložil s Vlaštovkou už dřív.
V zásadě jde o to, že jsem klavírní výtah z díla
zkrá�l a upravil jen pro čtyři hlavní protagonisty
(přičemž v originále figuruje celých dvacet postav).
Vznikl, myslím, docela sevřený a kompaktní tvar, ve
kterém z důležitých hudebních pasáží nic nechybí.
Výběr z prvního a druhého dějství tvoří první
polovinu provedení a kompletní tře� akt druhou,
provedení by mělo trvat asi osmdesát minut. A aby
toho nebylo málo, vymyslel jsem si ještě
samostatné árie pro dvě postavy, které v originále
žádné nemají, tedy pro básníka Pruniera
a komornou Lise�u. Každý z nich zazpívá jednu
z Pucciniho písní , která se svým textem
i charakterem do příběhu hodí a pomůže jim co do
významu jejich rolí lépe „konkurovat“ ústřednímu
páru Magdy a Ruggera.

Pro mnoho diváků budou jistě velmi lákavá jména
interpretů, kteří se ve Vlaštovce objeví. O koho
půjde?

Mohu-li posoudit, tak ve Ctěnicích by se měli
objevit � nejlepší z nejlepších! Jako Magda
vystoupí poprvé ve své kariéře Kateřina Kněžíková
a jejím osudovým mužem Ruggerem bude Richard
Samek. Pár číslo dvě budou tvořit Daniel Matoušek
jako Prunier a jistá Nikola Uramová v roli Lise�y…
Za hudební nastudování a klavírní doprovod bude
zodpovědný vedoucí hudební přípravy Opery
Národního divadla Zdeněk Klauda. Ve ctěnické
Vlaštovce se objeví i milý host: píseň, která zazní za
scénou a v podstatě shrne celý příběh „Zjevila ses
mi po ránu, ověnčená kvě�nami. Kdo jsi? – Jsem
úsvit, který po ránu ukončí všechna noční kouzla.
Nevěř na lásku!“, zazpívá sopranistka Varine
Mkrtchyan, kterou jsme u nás poznali už na
adventním koncertu 12. prosince.

Roberte, děkuji za zajímavé povídání a už se moc
těším na Lise�u i celou Vlaštovku! A ještě nám
prozraď, kde a za kolik si budou moci zájemci
zakoupit vstupenky.

I já už se moc těším! Vstupenky v jednotné ceně
200 Kč zakoupíte v zámecké pokladně, na
podatelně Úřadu MČ Praha-Vinoř nebo v KVC
Vincent.

Z ÚŘADU

Kácení v předzámčí
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Z ÚŘADU

Nová výsadba trvalkových záhonů
a stromů
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Z ÚŘADU

Rozloučení s panem Jiřím Čadkem
a s panem Igorem Šimonovičem
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Z ÚŘADU

Nepojistná dávková pomoc státu v případě
problémů s úhradou dodávek energií
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ZPRÁVY
ZEZASTUPITELSTVA
Projednáno v zastupitelstvu MČ,
výpisky z usnesení

Slovo starosty
Vážení spoluobčané, uplynul další těžký rok
s Covidem-19 a opět musely být zrušeny
nejrůznější akce, včetně tradičního rozsvěcení
vánočního stromu. Doufejme, že virus pomalu
ztrácí na síle a příš� rok již bude konečně lepší,
šťastnější, radostnější.

Chtěl bych Vám všem do roku 2022 jménem MČ
popřát hlavně pevné zdraví, op�mismus, lásku,
úspěchy v práci a dobré lidi kolem sebe. Člověk žije
opravdový život, je-li šťasten štěs�m druhých.

Ing. Michal Biskup

Dne 25. 11. 2021

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
odkup pozemků p.č. 674/11 pod budovaným
chodníkem do Ctěnic ve vlastnictví fyzických osob -
paní Ch. E. a pana B. V. za dohodnutou cenu ve výši
490 000 Kč a pověřuje starostu Ing. Michala Biskupa
k realizaci nákupu předmětného pozemku.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř bere na
vědomí rezignaci a odvolává pana Mgr. Mar�na
Macha jako člena Výboru pro dopravu.
Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř Jmenuje
členem Výboru pro dopravu pana Mgr. Michala
Capka.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
odměny pro členy Výborů zastupitelstva MČ Praha-
- Vinoř za rok 2021 dle předloženého návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř bere na
vědomí s�žnost pana Ing. L. Š. a některých obyvatel
ulice V Podskalí na hluk z parku V Podskalí
a informace pana starosty o parkování V Podskalí.
Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
nesouhlasí s požadavkem stěžovatelů na odinsta-
lování lanovky a čás� atrakcí nově vzniklého hřiště
z důvodu snížení atraktivity tohoto místa
a přesun prvků do jiné části Vinoře. Dále
nesouhlasí s oplocením parku a jeho uzamčením
po 18. hodině.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř
neschvaluje úhradu staveb typu protihlukové
stěny, okna, fasády a stavbu pro�hlukové bariéry
podél celé obytné ulice V Podskalí z důvodu již
vysazené zeleně v podobě 15 kusů lísky obecné.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
požádat hlavní město o odsvěření pozemku parcely
číslo 1135 v k. ú. Vinoř, který je svěřen usnesením
ZHMP č.17/57 z 29. 4. 2009 městské části
Vinoři, a zároveň schvaluje případný následný
převod na HMP.
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INFORMACEZÚŘADU

ZPRÁVYZ RADY

Dne 24. 11. 2021

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
stažení žádos� o dotaci z rozpočtu MČ na rok 2021
od z.s. Kultura Vinoř na akci Česko zpívá koledy
z důvodu zhoršené epidemiologické situace
a žádost o dotaci z rozpočtu MČ na rok 2021 od
z.s. MTAC Praha na podporu sportovní činnos�
dě� a mládeže ve Vinoři.
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje žádost
o dotaci z rozpočtu MČ na rok 2021 pro z.s. MTAC
Praha na podporu sportovní činnos� dě�
a mládeže ve Vinoři ve výši 20 000 Kč.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
možnost poskytnout občanům městské čás�
Praha-Vinoř finanční podporu na instalaci
akumulační nádrže u kotlů na pevná paliva v rámci
opatření Programu zlepšování kvality ovzduší
(oddíl C4, opatření PZKO_2020_1) a neschvaluje
1. možnost poskytnout občanům městské čás�
Prah-Vinoř finanční podporu na instalaci
akumulační nádrže
u kotlů na pevná paliva v rámci opatření Programu
zlepšování kvality ovzduší (oddíl C4, opatření
PZKO_2020_1) a doporučuje využít možnost

Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení

dotace HMP „Zlepšování kvality ovzduší v hl.
městě Praze – pořízení ekologického vytápění
v domácnostech“ na výměnu celého kotle.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
plánovanou výsadbu 105 kusů stromů starých
ovocných odrůd podél komunikace Bohdanečská
(směrem na Čakovice) a v ulici Živanická (obnova
staré polní cesty s jednostrannou alejovou
výsadbou).

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje nájemce
pro nebytový prostor o velikos� 97,18 m2 –
kavárna (bistro) v čp. 551 firmu Zbyněk Vála, IČ:
08114323 za cenu 3 000 Kč/m2/rok. Doba nájmu
se stanovuje na 7 let od 1. 2. 2022.

Dne 1. 12. 2021

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
návrh rozpočtu ZŠ a MŠ Praha-Vinoř, p. o. na rok
2022 ve výši 7 200 000 Kč a schvaluje rozpočet ZŠ
a MŠ Praha-Vinoř, p. o. na rok 2022 ve výši
7 200 000 Kč a ukládá úřadu zapracovat jej do
návrhu rozpočtu MČ na rok 2022.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
návrh rozpočtu p. o. Vincent na rok 2022 ve výši
2 445 000 Kč a schvaluje rozpočet p. o. Vincent na
rok 2022 ve výši 2 570 000 Kč a ukládá úřadu
zapracovat jej do návrhu rozpočtu MČ na rok 2022.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
zápisy komise pro otevírání obálek na akci
Projektová dokumentace cyklotrasa A50 – Horní
Počernice – Třeboradice, 1. etapa a 2. etapa.
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje dle
doporučení komise pro otevírání obálek jako
realizátora akce Projektová dokumentace
cyklotrasa A50 – Horní Počernice – Třeboradice,
1. etapa firmu: Dopravně inženýrská kancelář,
s.r.o., IČ: 27466868 v hodnotě 947 000 Kč bez
DPH. Dále dle doporučení komise pro otevírání
obálek jako realizátora akce Projektová
dokumentace cyklotrasa A50 - Horní Počernice -
Třeboradice, 2. etapa firmu: Dopravně inženýrská
kancelář, s.r.o., IČ: 27466868 v hodnotě 897 000
Kč bez DPH.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje uzavření
nájemní smlouvy č. 72N21/01 s Česká republika –
Státní pozemkový úřad, sídlo: Husinecká

1024/11a, 130 00 Praha 3 – Žižkov, IČ: 01312774
na pozemky č. 1570/25, 1570/26, 1570/27,
1570/28, 1570/29, 1570/31, 1570/32, 1570/36 v
k. ú. Vinoř.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje Dodatek
č. 1 ke smlouvě o dílo na akci Přístavba ZŠ Vinoř -
rozšíření ŠJ na základě rozhodnu� rady MČ ze dne
10.11.2021 usnesením č. R125/269/2021 s firmou
Z&D stavební společnost, spol. s r.o., IČ: 452
44 618.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
žádost o dotaci z rozpočtu MČ na rok 2021 z.s.
Junák – český skaut, středisko Oheň Horní
Počernice, IČ: 638 34 910 ve výši 43 000 Kč.
Rada městské čás� Praha-Vinoř odkládá
projednání žádos� a odkazuje na dotační výzvu MČ
pro rok 2022.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
zakoupení 20 kusů kalendářů ke 100. výročí TJ
Sokol po 300 Kč/ks.

V minulém čísle jsme informovali o tom, co se
chystá. V tomto vydání ráda sděluji, že vše je
hotové a že již nyní se můžeme těšit na jaro, kdy
se naše podzimní snaha zúročí. Dovolím si
připomenout, na co se můžeme těšit…

V parku V Podskalí byly založeny štěrkové záhony
s trvalkami, do travnatých ploch byly zasazeny
�síce cibulovin a u trafostanice přibyly dva stromy.

Nové trvalkové záhony vznikly i před Normou
a před benzinovou pumpou. Záhony doplňují
výsadby stromů s malou korunou.

Jako náhrada za vykácené neperspek�vní dřeviny,
které rostly za (nyní již zbouranou zámeckou zdí
podél Mladoboleslavské ulice) bylo vysazeno 12 lip
srdčitých.

Na periferii městské čás� přibyla další stromořadí
ze starých ovocných odrůd. V Bohdanečské ulici
jabloně, v Živanické ulici vznikla nová polní cesta
lemovaná stromořadím z hrušní.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

Nově založená stromořadí a štěrkové záhony

Na hřbitově u zdi za kontejnery na směsný
odpad vznikla deponie zeminy z vykopaných
hrobů. Tato zemina se ze hřbitova neodváží.
Slouží k doplňování vzniklých terénních
nerovností. Bohužel se nám stává pravidlem, že
návštěvníci hřbitova ze vzniklé deponie i přes
vyvěšená upozornění dělají skládku bioodpadu!

Prosíme návštěvníky hřbitova:
„Nedělejte nám z odkladiště
zeminy skládku bioodpadu!“

Děkujeme za pochopení!

Deponie zeminy na hřbitově Kácení v předzámčí je za námi…
Počátkem prosince byla zahájena revitalizace
předzámčí vinořského zámku. Ačkoli se muselo
začít �m nejboles�vějším, tedy odstraněním
dřevin, přiložené fotografie nás mohou přesvědčit
o tom, že provedený zásah byl adekvátní a na
místě. Naprostá většina dřevin byla na hranici své
životnos�, napadená masivní hnilobou kmenů
i kosterních větví, na svém stanoviš� dlouhodobě
neperspek�vní. Tak jako tak by se v blízké době
muselo přistoupit k jejich odstranění. Celková
revitalizace předzámčí, která počítá mimo jiné
s výsadbou několika desítek nových stromů, nám
tuto ztrátu snad brzy vynahradí.

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

V prázdninovém vydání Vinořských novin jsme vás
informovali o problema�ckých výsadbách podél
cyklostezky z Vinoře do Satalic. Jen připomenu, že
stavba cyklostezky je inves�cí Hlavního města
Prahy (resp. TSK Praha), ne městské čás� Praha-
-Vinoř. Zhotovitelem stavby je spol. Skanska a.s.,
která měla formou subdodávky zajis�t (dle
zpracovaného projektu sadových úprav) výsadbu
stromů a keřů podél cyklostezky. Výsadby měly být
následně předány do péče naší městské čás�. To
však naše městská část odmítla. Realizátor výsadeb
při výsadbě porušil snad vše, co mohl, nedodržel
téměř nic, co měl. Své pochybení neochotně
přiznal a slíbil, že výsadby provede na podzim.
Doufali jsme, že na druhý pokus už to vyjde.
Bohužel se tak nestalo… Realizátor výsadeb nejen
že opět dodal nekvalitní výsadbový materiál
(polosuché dřeviny s rozpadlými baly, dřeviny
napadené patogenem apod.), ale i výsadbu opět
provedl v rozporu s arboris�ckým standardem pro
výsadbu dřevin. A nešlo bohužel jen o drobnos�…

Městská část Praha-Vinoř proto na schůzce se
zhotovitelem stavby, se zástupci zahradnické firmy
a zástupci městské čás� Satalice oznámila, že nemá
jinou možnost než provedené výsadby do své péče
opět nepřevzít (z důvodu hrubých porušení
výsadbových pravidel), a to s odkladem dvou let.
Po tuto dobu se nebude na péči o nové stromořadí
podílet. Po dvou letech bude patrné, zda se stromy
ujmuly a zda mají šanci na přeži�. Poté bude
možné se rozhodnout, zda či za jakých podmínek
výsadbu do své péče naše městská část převezme.
Nutno dodat, že městská část Praha-Satalice se
k našemu postoji přidala a s námi navrženým
postupem ráda souhlasila.

Zhotovitel stavby (spol. Skanska a.s.) s naším
návrhem také souhlasil. Přestože se s touto situací
setkal poprvé, slíbil, že je ochotný stav věci vyřešit
ke spokojenos� všech. Nezbyde nám než opět
doufat. Nejen ve slib zhotovitele stavby, ale
zejména v sílu přírody.

Opětovné nepřevze� výsadeb podél cyklostezky do Satalic

Nové trvalkové záhony se stromy před Normou

Deponie hlíny Napadené kmeny stromů v parku před zámkem

TONEROVÉ A INKOUSTOVÉ KAZETY DO KOŠE
NA KOMUNÁLNÍ ODPAD NEPATŘÍ.

Využijte možnos� bezplatného odevzdání použitých
tonerových a inkoustových kazet do sběrného boxu

v prostorách úřadu městské čás� Praha-Vinoř.
Městská část Praha-Vinoř ve spolupráci s Magistrátem hlavního města Prahy se zapojuje do projektu
www.setriprirodu.cz , který je zaměřen na sběr použitých tonerových a inkoustových kazet
z domácnos�.

Do sběrného boxu, který je umístěn v prostorách úřadu (na chodbě u vstupu na poštu), je možné
odkládat jak originální, tak i kompa�bilní či renovované tonerové a inkoustové kazety.

Sesbírané kazety budou zpracovány společnostmi renovujícími tonerové a bude inkoustové kazety.
Originální a dříve renovované originální �skové kazety budou odborně renovovány a umožněno jejich
plnohodnotné opětovné využi�. Každá renovovaná tonerová kazeta v průměru ušetří 4,49 kg emisí
skleníkových plynů, 9,39 kg primárních přírodních zdrojů a 0,67 kg odpadu.

Kompa�bilní �skové kazety musí být zlikvidovány z důvodu jejich technologické nemožnos� provést
funkční renovaci.

Projekt je realizován ve spolupráci s Asociací renovátorů tonerů, z.s., www.setriprirodu.cz

Odevzdanou tonerovou kazetou
dojde k úspoře 671 gramů odpadu
a 956 gramů emisí CO2.

Odevzdanou inkoustovou kazetou
dojde k úspoře 91 gramů odpadu
a 137 gramů emisí CO2.
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Rok 2021 končí, ale mnoho inves�čních akcí
pokračuje dál. Na chodníku do Ctěnic byla
položena štěrková podkladní vrstva, nyní čekáme
na jednání s CETINem (kterému tam vede kabel),
abychom mohli začít pokládat panely a chodník
otevřít pro lidi. Na Mladoboleslavské byl
kompletně vyměněný povrch v délce 500 metrů.
V předzámčí byly vykáceny některé nemocné
a nebezpečné stromy, a jakmile to počasí dovolí,
začnou rozsáhlé zemní práce, vzniknou nové cesty,
vysadí se desítky stromů a osadí se záhony. Místo
bude opět důstojným předzámčím u našeho
krásného barokního zámku.

Do konce roku vzniknou také dvě nové ordinace na
zdravotním středisku, v únoru otevřeme kulturní
sál pod Normou a ve škole pokračují práce na
rozšíření jídelny. Ale mimo tyto velké akce se MČ
snaží přispívat ke spokojenosti občanů
i maličkostmi. Na hřbitově bylo instalováno
automa�cké otevírání dveří a osadili jsme světlem
zastávku Vinořský hřbitov. Tu zastávku, která je na
druhé straně, než jsou lampy veřejného osvětlení.
Někdy maličkost udělá větší radost než drahá věc,
nechť je to i případ této malé zářivky.

Ing. Michal Biskup

Nepojistná dávková pomoc státu v případě problémů
s úhradou dodávek energií

O probíhajících investicích
ve Vinoři

Krátké sdělení
od vinořských rybářů

Výbor ČRS MO Vinoř se rozhodl snížit obsádku
chovných rybníků přibližně na polovinu opro�
předchozímu stavu. Doufáme, že to povede
k lepšímu komfortu chovaných ryb a že na jaře
nedojde k tak výraznému úhynu. Zároveň chceme
výpadek příjmů alespoň částečně nahradit
komerčním lovem lososovitých ryb na rybníku
Malá Obůrka. Nadále probíhají rozhovory
s představiteli obce za účelem dlouhodobého
řešení stavu vinořské rybniční kaskády.

Za MO Praha 9-Vinoř Tomáš Podzimek

Aktuálně je možné v situaci náhlých problémů
s úhradou nedoplatků za dané období v režimu DPI
využít pomoc formou jednorázové dávky pomoci
v hmotné nouzi, tzv. mimořádné okamžité pomoci,
konkrétně tzv. MOP – Vyúčtování DPI.

Základním předpokladem využití této dávkové
pomoci je skutečnost, že:

� žadatel do konce
roku 2021 požádá o uzavření
standardní smlouvy u někte-
rého z dodavatelů energií
jako nový zákazník mimo
režim DPI.
Dále se na základě žádosti
podané na předepsaném
formuláři posuzuje:

� stav hmotné nou-
ze žadatele a osob, které se
s ním posuzují společně
(posuzují se příjmy a maje-
tek, zohledňují se náklady na
bydlení)

� je možné nepři-
hlížet k našetřeným peně-
zům až do výše dvojnásobku
životního minima a dvoj-
násobku nákladů na bydlení.
Dávku je možné poskytnout
pouze jednu do rodiny.

Úřad práce ČR o dávce roz-
hoduje v rámci správního
řízení. Zákonnou lhůtou pro vyřízení žádos� je
30 dnů, pokud má Úřad práce ČR potřebné
podklady, rozhoduje a dávku vyplácí v zásadě
neprodleně.

Podrobnější informace k této dávce jsou k dispozici
na webových stránkách MPSV: www.mpsv.cz/web/
cz/pomoc-pri-rustu-cen-energii.

Pomoc s úhradou nákladů na bydlení, zahrnujících
náklady na energie, je možné realizovat také
prostřednictvím opakujících se nepojistných
sociálních dávek, kterými jsou příspěvek na bydlení
a doplatek na bydlení.

Příspěvek na bydlení je dávka státní sociální
podpory, přičemž nárok se hodno� v závislos� na

příjmech rodiny a nákladech této rodiny na bydlení.

Zjednodušeně je možné říct, že pro nárok na
příspěvek na bydlení je třeba splnit tři zásadní
podmínky:

1. osoba či rodina bydlí v bytě na základě nájemní
smlouvy, či je vlastníkem obývané nemovitosti,
popř. je členem bytového družstva

2. 30 % příjmů (v Praze 35 %) osoby či rodiny
nestačí na úhradu nákladů na bydlení

3. 30 % příjmů (v Praze 35 %) je nižších než tzv.
norma�vní náklady na bydlení

Normativní náklady na bydlení jsou zákonem
definovány a reprezentují ty výše nákladů, které
stát pro výpočet příspěvku na bydlení považuje za
relevantní. Jedná se o průměrné celkové náklady
na bydlení podle velikosti obce a počtu členů
domácnos� – h�ps://www.uradprace.cz/web/cz/
prispevek-na-bydleni

Výše příspěvku na bydlení
činí za kalendářní měsíc
rozdíl mezi tzv. norma�vními
náklady na bydlení a rozhod-
ným pří jmem rodiny vy-
násobeným koeficientem
0,30, a na území hlavního
města Prahy koeficientem
0,35.

Pokud i s příspěvkem na
bydlení po zaplacení nákladů
na bydlení zbude osobě/ro-
dině málo peněz (okolo
životního minima), nebo
pokud osoba/rodina bydlí
v některém z nestandardních
smluvních vztahů k bydlení
(podnájem, ubytovna), je
možné Úřad práce ČR po-
žádat o doplatek na bydlení
h�ps://www.uradprace.cz/
web/cz/doplatek-na-bydleni

Pro nárok na tuto dávku
se po su zu j e s t av t z v.
hmo tné nou ze o soby,
týká se tedy především

lidí bez pří jmů nebo s nízkými pří jmy.

Podrobnos� k možnému nároku na všechny shora
uvedené dávky dle konkrétní situace sdělí
zaměstnanci Úřadu práce ČR, resp. pobočky, která
je místně příslušná. Tedy ta dle místa bydliště
žadatele.

Seznam poboček Úřadu práce ČR včetně kontakt-
ních údajů je k dispozici na portále Ministerstva
práce a sociálních věcí, www.mpsv.cz, či Úřadu
práce ČR, www.uradprace.cz.

Stálé sběrné nádoby na použité jedlé tuky a oleje jsou umístěny na těchto
stanoviš�ch tříděného odpadu: U Bakaláře 516 (pod Normou), v ulici Rosická
653 (u Billy), v ulici Českodubská 787 (uprostřed nové čás� sídliště)

TŘÍDĚNÍ OLEJŮ
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ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

VINCENT
KOMUNITNÍ CENTRUM

KONTAKT:
Alfred Teller, ředitel MŠ a ZŠ
zsvinor@volny.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Schůzka pro rodiče žáků IX. ročníku k vyplňování
přihlášek na střední školu – úterý 18. 1. 2022
od 17 hod.

Rekonstrukce školní jídelny se pravděpodobně
protáhne až do konce měsíce ledna. Děkujeme
všem za pochopení, především pak dětem, které se
ještě nějakou dobu budou stravovat v provizorních
podmínkách.

MATEŘSKÁ
ŠKOLA

Ing. Jana Kovářová (pozn.: třída Myšek) přivezla
z Mistrovství Evropy v taekwondu, které se v říjnu
konalo v krétském Heraklionu, dvě zlaté, jednu
stříbrnou a jednu bronzovou medaili.

Z listopadového MR, které se konalo v Nymburce,
přivezla celkem šest zlatých medailí. K takovým
úspěchům moc gratulujeme!

Jsme rádi, že lásku ke sportu předává našim dětem
v mateřské škole. Určitě je pro ně velkým vzorem.

Gratulace

MÍSTNÍ
KNIHOVNA
NOVINKY
Kepler Lars: Lazar
Boček Evžen: Aristokratka u královského dvora
Soukupová Petra: K moři
Obruča Dominik: Když jsem byl člověkem
Křeček Stanislav: Ombudsman
Fíla Ival: Nouzový stav
Jiráň Jan, Rytina Robert: Nebojte se opery
Budinský Václav: Nejlepší vtipy o řeleznici a na
železnici

NOVINKY PRO DĚTI
Oomenová Francine: Tajemství Leny Notýskové
Cooperová Rose: Drby z dívčích záchodů

Knihovna bude otevřená od 3. ledna 2022 se
stejnou otevírací dobou jako v minulém roce.
Během přelomu února a března dojde ke
stahování výměnného souboru z oběhu a na
přelomu března a dubna se můžete těšit na
nový výměnný soubor knih z MK.

KONTAKT:
Jana Česáková Hyklová
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 730 932 177
knihovna@praha-vinor.cz

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚTERÝ: 9:00–13:30 a 14:30–19:00
ČTVRTEK: 9:00 –13:30 a 14:30–19:00

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Opočínská 364, Praha-Vinoř
Mobil: +420 739 042 617
vincent@praha-vinor.cz

NEBOJTE SE OPERY
Jan Jiráň a Robert Ry�na
Publikace Nebojte se opery obsahuje
dvanáct příběhů, vycházejících z libret
slavných oper Prodaná nevěsta, Rusalka,
Carmen, Kouzelná flétna, Lazebník
sevillský, Nápoj lásky, La traviata, Turandot, Don
Giovanni, Jakobín, Její pastorkyňa, Porgy a Bess ve
zpracování herce, hudebníka, drama�ka a režiséra
Jana Jiráně. Ten opery už dříve zdrama�zoval a se
známými českými herci natočil CD projekt Nebojte
se klasiky!, který zaznamenal značný posluchačský
ohlas, na který by měla publikace navázat.

Příběhy doplňují faktografie, biografie, zajímavos�
a fotografie, které připravil dramaturg a grafik
uvedeného nahrávacího projektu Robert Ry�na.
Vznikla tak bohatě ilustrovaná publikace, která ke

každému opernímu �tulu přináší maximum
informací atrak�vní formou.

Tak jako v případě CD projektu
je publikace určena širokému spektru
zájemců: od zvídavých dě� přes žáky a
studenty základních uměleckých škol (�
používají CD Nebojte se klasiky! často jako
učební pomůcku) až po dospělé čtenáře,
kteří se chtějí zábavnou cestou vzdělat v
operní problema�ce a příbězích slavných
operních �tulů.

Kniha Nebojte se opery má šanci svou formou
i obsahem na knižním trhu zaujmout, protože kromě
klasických operních průvodců, určených primárně
dospělým čtenářům, a jednoho či dvou knižních
titulů, které aspirovaly na to vzdělat
o opeře dětské čtenáře, zde publikace rodinného

charakteru s touto tema�kou zcela chybí. Autoři
také počítají s různou formou podpory a podílu na
propagaci ze strany českých operních divadel,
koncertních agentur a jednotlivých známých
operních pěvců a dalších osobnos�.

(Zdroj: www.radioteka.cz)

Kalendář je ke koupi za 119 Kč v knihovně
v Komunitním centru Vincent, v podatelně
úřadu a v papírnictví.

Kalendář vznikl jako výsledek celoroční fotografické
soutěže. Příspěvků přicházelo opravdumnoho amy
jsem si na pomoc přizvaly odbornou porotu, jíž
patří náš velký dík. Jejími členy byli Markéta Novak,
Ivan Fíla a Michal Marel. Pokud byla nutná
konzultace, pomohli nám fotografové z Centra
FotoŠkoda, které nám zároveň věnovalo dárkové
poukázky pro vítěze.

Autoři fotografií a vítězové fotografické soutěže
jsou: Lenka Bičová, Zuzana Mašínová, Veronika
Cihlářová, Pavel Hykl, Vladislav Vrba, Lubomír Vičan
a Vladimír Pekník a paní Vlasta Bičáková. Všem,

kteří se do soutěže zapojili, velmi děkujeme
a věříme, že se tento ryze vinořský kalendář bude
líbit!

Pravidelné setkávání seniorů
Pravidelné setkávání seniorů bude každé pondělí
od 13 hodin v novém sále v přízemí našeho centra.
Začínáme 3. ledna. Přijďte, těšíme se na vás!
Kontakt: Irena Řeřichová, tel.: 725 141 541

Kalendář MČ Praha-Vinoř 2022

Na první měsíc nového roku jsme připravili
lekce skupinového bubnování. První lekce
bude určena dětem ze ško ln í druž iny
a sejdeme se v nové tělocvičně pod lékárnou.
Druhá lekce bude věnovaná našim seniorům
a proběhne př i prav ide lném ponděln ím
setkávání v našem centru.

Třetí lekce je určena pro širokou veřejnost.
Termín je v pondělí 24. ledna od 17 do 18 hod.,
vstupné 100 Kč na osobu.
Máte-li zájem se lekce zúčastnit, rezervujte
si své místo na e-mailu našeho komunitního
centra: vincent@praha-vinor.cz, do předmě-
tu napište bubnování. Lekci povede zkušený
facilitátor Petr Šušor.

www.bubnujeme.cz

Lednové skupinové bubnování
24. ledna 2022

Schůzka pro rodiče žáků IX. ročníku

Rekonstrukce školní jídelny

inzerce

nekrolog

Dne 16. 12. nás v 86 letech opus�l čestný občan Vinoře Jiří Čadek, reprezentant
Československa ve fotbale, účastník mistrovství světa, s Duklou Praha
mnohonásobný mistr republiky, trenér mladých i dospělých fotbalistů Vinoře,
zakladatel fotbalové přípravky u nás, dlouholetý člen Sokola Vinoř, vynikající
člověk s velkým srdcem a kamarád.
Za celou Vinoř Ti, milý Jirko, Čáro, jak Ti říkali kamarádi a známí, moc a moc za vše
děkujeme.
Byl jsi – a navždy zůstaneš – příkladem pro všechny sportovce.
Čest Tvému životu, čest Tvé památce.

Fran�šek Švarc, místostarosta TJ Sokol Vinoř

Jiří Čadek

nekrolog

Igor Šimonovič
Dne 17. 11. 2021 nás po krátké nemoci navždy opus�l náš milý kolega pan Igor Šimonovič. Igor nám byl
nejen kolegou, ale i dobrým parťákem a člověkem. Jeho výrazná postava a veselý smích bude stále v našich
srdcích. Zanechal v nás nesmazatelnou stopu!

Igore, nikdy na Tebe nezapomeneme!

Kolegové z úřadu

Osud mi dopřál spolupracovat s panem Šimonovičem pouhých jedenáct měsíců. Ale i tak mohu říci, že úřad
nikdy neměl většího odborníka na stavebnictví. Byl na něho vždy absolutní spoleh a na co sáhl, to se
podařilo, i když se to z počátku zdálo jako nemožné. Počínaje rekonstrukcí hřiště uMedúzy, cvičebním sálem
pod zdravotním střediskem, branami na hřbitov, chodníkem do Ctěnic a na Podolanku, vznikem dvou nových
ordinací, výstavbou tří nových přechodů pro chodce a třeba rekonstrukcí několika obecních bytů konče.
Náhlý odchod pana Šimonoviče mě velmi zasáhl jak lidsky, tak profesně. Měli jsme spolu ještě naplánováno
tolik důležitých projektů, které už bohužel nes�hneme, ale i tak po něm zůstalo mnoho věcí, jež každý den
ve Vinoři míjíme a budou nám ho připomínat.
Za sebe mohu jen říci: „Děkuji Vám, pane Šimonoviči, za všechno, budete mi moc chybět.“

Ing. Michal Biskup

Administra�va
• administra�va

• archív

• skladové účetnictví

Nabízíme spolupráci na zkrácený úvazek nebo sezónní práce pro následující oblas�:

Technická oblast
• konstrukce

• technologie

• kontrola jakos�

Výroba a logis�ka
• sklad, manipulace (VZV), logis�ka

• autodoprava

• údržba strojů

• údržba areálu

Jsme dceřiná společnost Dopravní-
ho podniku hl. m. Prahy. Vyrábíme
a dodáváme kompletní tramvajové
křižovatky nebo jejich čás�, křížení
tramvajové trati s drážní vlečkou
a další kolejové konstrukce určené
pro pojezd tramvajových souprav, vý-
hybkové systémy a ostatní součásti
tramvajového svršku.

Rádi bychom využili aktivní muže
a ženy seniorského věku s chutí
uplatnit své životní a pracovní
zkušenosti a být platnými členy
týmu Pražská strojírna v rámci svých
zdravotních i jiných možnos�.

PRAŽSKÁ STROJÍRNA a.s.

Adresa: Mladoboleslavská 133, 190 17 Praha-Vinoř, tel: +420 283 112 340, e-mail: info@pstroj.cz, web: www.pstroj.cz
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